

PRESENTING PETITIONS

Pursuant to Standing Order 36, petitions certified to be in order by the Clerk of Petitions were presented as follows:

—six by the honourable Member for Ottawa—Vanier (Mr. Gauthier) concerning the Goods and Services Tax (342-7482 to 342-7487);

—two by the honourable Member for Edmonton Southeast (Mr. Kilgour): one concerning the Goods and Services Tax (342-7488) and one concerning the arrest of Mr. Yih-Sheh Leo in Taiwan (342-7489);

—one by the honourable Member for Welland—St. Catharines—Thorold (Mr. Parent) concerning the Goods and Services Tax (342-7490);

—six by the honourable Member for Algoma (Mr. Foster): three concerning veterans' affairs (342-7491 to 342-7493) and three concerning the Goods and Services Tax (342-7494 to 342-7496);

—one by the honourable Member for Moose Jaw—Lake Centre (Mr. Laporte) concerning the Canadian Wheat Board (342-7497); and

—two by the honourable Member for Kamloops (Mr. Riis) concerning the Goods and Services Tax (342-7498 and 342-7499).

GOVERNMENT ORDERS

The House resumed debate on the motion of Mr. de Cotret, seconded by Mr. Oberle,—That Bill C-78, An Act to establish a federal environmental assessment process, be now read a second time and referred to a Legislative Committee.

And on the amendment of Mr. Taylor, seconded by Ms. Hunter,—That the motion be amended by deleting all the words after the word "That" and substituting the following therefor:

"this House declines to give second reading to Bill C-78, An Act to establish a federal environmental assessment process, because it fails to include provisions which would apply to all projects or undertakings under federal jurisdiction and it also fails to provide for intervenor funding".

And debate continuing;

MID-DAY INTERRUPTION

At 1.30 o'clock p.m., the Speaker left the Chair until 2.00 o'clock p.m., pursuant to Standing Orders 33(2) and 24(2).

The sitting resumed.

PRÉSENTATION DE PÉTITIONS

Conformément à l'article 36 du Règlement, les pétitions suivantes, certifiées conformes par le greffier des pétitions, sont présentées:

—six par l'honorable député d'Ottawa—Vanier (M. Gauthier) relatives à la taxe sur les produits et services (342-7482 à 342-7487);

—deux par l'honorable député d'Edmonton—Sud—Est (M. Kilgour): une relative à la taxe sur les produits et services (342-7488) et une sur l'arrestation de M. Yih-Sheh Leo à Taiwan (342-7489);

—une par l'honorable député de Welland—St. Catharines—Thorold (M. Parent) relative à la taxe sur les produits et services (342-7490);

—six par l'honorable député d'Algoma (M. Foster): trois sur les anciens combattants (342-7491 à 342-7493) et trois relatives à la taxe sur les produits et services (342-7494 à 342-7496);

—une par l'honorable député de Moose Jaw—Lake Centre (M. Laporte) sur la Commission canadienne du blé (342-7497); et

—deux par l'honorable député de Kamloops (M. Riis) relatives à la taxe sur les produits et services (342-7498 et 342-7499).

ORDRES ÉMANANT DU GOUVERNEMENT

La Chambre reprend le débat sur la motion de M. de Cotret, appuyé par M. Oberle,—Que le projet de loi C-78, Loi de mise en oeuvre du processus fédéral d'évaluation environnementale, soit maintenant lu une deuxième fois et déferé à un Comité législatif.

Et sur l'amendement de M. Taylor, appuyé par M^{me} Hunter,—Qu'on modifie la motion en retranchant tous les mots suivant le mot «Que» et en les remplaçant par ce qui suit:

«la Chambre refuse de donner la deuxième lecture au projet de loi C-78, Loi de mise en oeuvre du processus fédéral d'évaluation environnementale, parce qu'il ne contient pas de dispositions applicables à tous les projets ou entreprises relevant du gouvernement fédéral et qu'il ne prévoit aucune mesure de financement pour l'intervenant.»

Le débat se poursuit.

INTERRUPTION DE LA MI-JOURNÉE

À 13h30, le Président quitte le fauteuil jusqu'à quatorze heures, conformément aux articles 33(2) et 24(2) du Règlement.

La séance reprend.